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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Miért kizsákmányoló és elidegenítő munkahelyeket teremtenek 
Magyarországon, miközben a világon gyűrűző válság miatt enyhíteni kell az emberek 
kiszolgáltatottságát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Van  pár  alapvetés,  amit  a  kormány  sem tagad  el.  Ilyen  többek  között  az,  hogy  a  kormány  a
multinacionális  vállalatokat  támogatja  közpénzből,  kifejezetten  arra  építi  a  gazdaságpolitikáját,
hogy  a  nemzetközi  nagytőkét  hazánkba  csábítsa.  Teszi  ezt  többszáz  milliárdos  állami
támogatásokkal és adóparadicsomi környezet biztosításával. Pedig, ha valami egyértelművé vált az
elmúlt három évben, hogy a jelenlegi rendszer működésképtelen. A járvány alatt megmutatkozott,
hogy a hosszú ellátási  láncok milyen problémákat  okozhatnak,  az ökológiai  válság miatt  egyre
jobban fogynak az erőforrásaink, a gazdasági válság miatt pedig egyre durvább az infláció. 

Ezek a problémák egy tőről fakadnak: a kizsákmányoló, profithalmozó félperifériás vadkapitalista
rendszer  hibáiból.  A kormány azonban nem túlhaladni akarja  ezt,  hanem folytatni az elhibázott
politikáját,  ugyanúgy  a  külföldi  tőke  bevonzásával  és  a  magyar  munkavállalók  és  természeti
erőforrások kiárusításával. 

A munkavállalók kizsákmányolása ott is megmutatkozik, hogy ezek a multinacionális vállalkozások
elvileg jobb életszínvonalat ígérnek a dolgozóknak. Miközben nem is számottevő a különbség, a
kicsivel  jobb  fizetéseket  túlórával,  többműszakos  előírásokkal,  a  munkavédelmi  szabályok
figyelmen  kívül  hagyásával  biztosítják.  Ezek a  munkavédelmi  előírások különösen  fontosak az
akkumulátorgyárak  esetében.  Az  elmúlt  években  több  akkumulátorgyár  is  megsértette  a  rá
vonatkozó  szabályokat,  a  kormány  mégis  alig  büntette  őket.  Közben  annyira  leépítették  a
munkavállalói  jogokat,  hogy  sztrájklehetőség  gyakorlatilag  nincs.  A  munkavállalók  jogainak



kizsákmányolása, a kölcsönzött munkaerő terjedése még kiszolgáltatottabbá teszi a dolgozókat.

Magyarországnak  sem  elegendő  természeti  erőforrása,  sem  elegendő  dolgozója  nincs  az
akkumulátorgyárak  idecsábítására.  Ezt  többször  elismerték.  Nagy  Márton  is  ezzel  turnézik  a
médiában  megjelenő  publicisztikáival.  A képlet  egyszerű:  a  nagytőkének  nincs  ideológiája.  A
nagytőkének  egyetlen  logikája  van,  maga  a  tőke,  a  profitmaximalizálás.  Ehhez  kell  megfelelő
környezetet  teremteni.  És  ha  az  a  környezet  busás  állami  támogatásokat  jelent,  a  dolgozók
kizsákmányolását,  a természeti  erőforrásaink,  az erdeink, termőföldjeink,  vizeink elpazarlását és
kiárusítását,  akkor  azt  a  magyar  kormány megteszi.  Mert  így  tudja  vonzóbbá tenni  hazánkat  a
multinacionális nagytőkének.

 

A kérdésem ezek  alapján  viszonylag  egyszerű:  Miért  nem fektet  nagyobb hangsúlyt  a  magyar
dolgozók védelmére a magyar kormány? Mikor szünteti meg a kiszolgáltatott helyzetüket?

Budapest, 2023.04.04.

Várom válaszát,

 

Kanász-Nagy Máté

LMP
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